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Úvodní slovo
Tento rok byl pro nejen 
naše skautské středisko vel-
mi zvláštní. Vstupovali jsme 
do něj s velkými plány a jas-
nou představou, co, kdy, kde, 
jak. První dva měsíce se nesly 
v tradičním duchu, Tříkrálovou 
sbírkou, akcí Hanáckou Sibiří 
k prameni Odry či skautském 
plesu ve Velkém Týnci. Březen 
si ale pro nás všechny připra-
vil nečekaný zvrat událostí. 
Ze dne na den jsme museli 
naši skautkou činnost přesu-
nout do online prostředí. Učili 
jsme se, jak se online setká-
vat, museli jsme se zamyslet 
nad úplně novým typem pro-
gramu a začít používat nástro-
je, které jsme doposud vůbec 
nepoužívali. 
Ovšem nejen to, někteří z nás 
začali šít roušky, jiní je distri-
buovali ve spolupráci s obecní 
samosprávou. Další z nás jsme 
začali nakupovat seniorům, 
jiní venčili jejich domácí maz-
líčky. A k tomu všemu jsme 

s obavami sledovali vše, co se 
kolem nás dělo. Dlouho dobu 
nebylo ani jasné, zda budeme 
moci uskutečnit letní tábory. 
I díky příznivé epidemické si-
tuaci k tomu nakonec moh-
lo dojít, což pro nás všechny 
byla výborná zpráva. Letní 
tábor je totiž každý rok vrcho-
lem skautského roku. V tomto 
roce to ovšem bylo ještě něco 
navíc. Dalo nám to naději, 
a jak se lidově říká, dobilo 
nám to všem baterky. Nejen 
dětem, ale i nám vedoucím. 
Po táborech jsme se plni od-
hodlání vrhli na přípravu 
schůzek, výprav a dalších akcí, 
abychom vše dohnali. Bohu-
žel, než jsme se do toho mohli 
pořádně vrhnout, přišla druhá 
vlna epidemie. Právě díky zku-
šenostem z jara, jsme ovšem 
již věděli, co a jak. A měli lepší 
představu o tom, jak progra-
my na dálku chystat a realizo-
vat. 
Přesto všechno se nám bě-



Vít Poledna
vedoucí střediska

hem tohoto roku podařilo  
v malých skupinkách vyrazit 
na Starou Vodu, rozvést Bet-
lémské světlo na trati z Olo-
mouce do Opavy, či se v oddí-
lech před Vánoci sejít a popřát 
si klidné svátky. Tento rok před 
nás totiž postavil velké výzvy. 
Naši společným úsilím a pílí 
jsme však všechny zvládli.
Jak to tak vypadá, i v roce 
2021 se ještě program nevrátí  
do úplně zaběhnutých ko-

lejích. Přesto všechno, však 
musíme mít víru, že tento vi-
rus porazíme a brzy se zase 
budeme setkávat v našich 
skautských klubovnách, cha-
tách, v podsadových stanech, 
přírodě či u táborového ohně.  
Kde budeme moci opět s kyta-
rou v ruce zapět naše oblíbe-
né písně, poznávat souhvězdí, 
vázat uzly, řešit šifry a hlav-
ně z očí do očí si popovídat  
či se zasmát.



Oddíly našeho střediska pracují se všemi věkovými kategori-
emi. Skautské výchovné kategorie se dělí na vlčata a světlušky 
(6 až 11 let), skauty a skautky (11 až 15 let), rovery a rangers 
(15 až 26 let). Dospělí členové, kteří jsou součástí organizační 
struktury oddílů i vyšších jednotek jsou skautskými činovníky.
Oddíl Velká Bystřice organizačně zastřešuje i členy z Hluboček.

Členská základna



vedoucí střediska
Ing. Vít Poledna 
737 427 371
saurotel@yahoo.co.uk

zástupkyně vedoucího
Monika Spáčilíková
725 581 916
monika.majerova13@seznam.cz

hospodářka
Šárka Majerová
737 548 304
tetasarka@seznam.cz

další členové střediskové rady
Ing. Jiří Dvořák
Jakub Hadaš
Filip Horváth
Ludmila Tomečková
Václav Cenker
Jan Krbeček
Blanka Roubíková
Markéta Majerová  

správce chaty
Ludvík Čapek

revizní komise
Lucie Voráčová
Jan Voráč
Jan Zdařil

Vedení střediska a oddílů



2. oddíl Poutníci, Čechovice
vedoucí oddílu: Ing. Jiří Dvořák
zástupce vedoucího oddílu: JUDr. Jan Pečínka
45 registrovaných členů

3. oddíl Kamzíci, Doloplazy
vedoucí oddílu: Ludmila Tomečková
zástupci vedoucí oddílu: Ing. Miroslava Remešová, Václav Cenker
86 registrovaných členů

6. oddíl Ostříži, Velký Újezd
vedoucí oddílu: Monika Spáčilíková
zástupkyně vedoucí oddílu: Ing. arch. Blanka Roubíková
25 registrovaných členů

12. oddíl Velká Bystřice
vedoucí oddílu: Filip Horváth
zástupkyně vedoucího oddílu: Ing. Hana Miřátská, Petra Langerová
78 registrovaných členů

16. oddíl Andromeda, Velký Týnec
vedoucí oddílu: Jakub Hadaš
zástupkyně vedoucího oddílu: Marie Zdráhalová, Tereza Sudolská
104 registrovaných členů



Tříkrálová sbírka
Naše oddíly se pravidelně zapojují do Tříkrálové sbírky pořá-
dané Charitou Čes-
ké republiky. Cílem 
sbírky je šířit radost 
a boží požehná-
ní a vykoledovat 
prostředky, které 
pomohou lidem, 
kteří se ocitli v situ-
aci, kterou sami ne-
dokážou vyřešit. V celé oblasti Charity Olomouc se zapojilo 
432 skupinek koledníků, které vybrali od lidí peněžité dary 
v celkové hodnotě 2 000 000 korun.

Obnova Staré Vody
Je to již 26 let, co jsme začali s naší prací na obnově historic-
kého poutního mís-
ta Stará Voda.Rok 
2020 začal nečeka-
nou záležitostí ka-
rantény s covidem 
19.  A to se projevilo 
i na účasti v květ-
novém pracovním 
termínu. Sešlo se 
nás „jen“ 37. Silné 
zastoupení měl především oddíl z Dubu, Olomouce, Týnce 
a Čechovic.

Středisková činnost



Hlavní úkol bylo pokračovat v budování nové boudy u koste-
la, která má sloužit jako naše nové zázemí a skladiště nářadí 
a dalšího potřebného materiálu. Od podzimu už na místě stá-
ly 2 stavební buňky, ke kterým jsme upravili přístupový chod-
ník a uklidili uvnitř. 
Děvčata tradičně 
vyrazila ke hřbito-
vu, kde vyhrabala 
listí a upravila hro-
by. Další skupina 
kluků pokračovala 
ve výkopu rumiska 
ze zasypané chodby 
vstupu do bývalého kláštera. A také se sekla tráva kolem kos-
tela a Královské studánky.
Mimo tento jarní pracovní víkend jsme ještě několikrát 
na Starou Vodu cestovali slepenkou a oplechováním na stře-
chu a také s lešením pro stavbu střechy. Tu vybudovala sku-
pina pracantů ze spolku Lubavia pod vedením JindřichaMa-
chaly.  Také jsme 
pomohli s přípra-
vou pouti v červenci 
a měli jste tam zase 
stánek a výstavu z 
historie Staré Vody.  
V srpnu jsme dopro-
vodili také návštěvu 
dvou duchovních z 
Vídně, kteří se zají-
mali o naše aktivity v historickém poutním místě.
Podzimní říjnový pracovní víkend přivítal ve Staré Vodě 



78 pracantů.  Pracovalo se na stejnýchmístech jako na jaře. 
Přibyl výkop jámy pro nová WC a úklid písku u zadního vcho-
du do kostela.  Jako tradičně se v sobotu večer uskutečnil 
světelný průvod ke Královské studánce a potom se zpívalo 
u táboráku. Rok 2020 byl bez pomocníků z Polska nebo Kana-
dy. Karanténa je zastavila.
Pro rok 2021 připravujeme zabudování 3 nových informač-
ních tabulí a to ke hřbitovu, ke klášteru a do klášterní zahra-
dy. Bude to i s fotograG emi a německým překladem textu.
Připravujeme obroušení a nátěr podlah na 3 kůrech v kostele. 
Na ten hlavní by se mohly vrátit původní varhany, které byly 
v roce 1956 převezeny prostřílené do kostela v Litovli.  Probí-
há jednání s památkáři, obecním úřadem a s farností v Litovli.

Betlémské světlo
I letošní rok jsme byli součástí rozdávání Betlémského světla. 
To se nejprve rozváží vlaky do měst a obcí, kterými prochází 

tratě. Z těchto míst se šíří dál díky tamějším skautům a tak 
se dostane do všech koutů naší republiky. Každoročně máme 



na starost rozvozovou trať Olomouc-Opava. V Krnově předá-
váme světlo polským skautům.

Skautský ples ve Velkém Týnci
Každý rok se ve velkotýneckém společenském domě koná 
reprezentační ples našeho střediska, kde si vždy užije-

me spoustu zábavy, strávíme čas se svými nejbližšími, 
a je to místo setkání nejen skautů, ale i sponzorů, rodičů zná-
mých a bývalých členů našich oddílů. Bylo tomu již třetí rok, 
co nás celým večerem doprovázela kapela Fantajm, která 
opět navodila příjemnou atmosféru. Na plese také nechy-
bí ani nonstop otevřené občerstvení, kde nabízíme guláš, 
tousty, chuťovky a další. Program je tvořen vystoupeními 
připravenými skauty z Doloplaz i Velkého Týnce a tombolou. 
Ples se snažíme organizovat udržitelným způsobem, tedy 
bez použití plastového nádobí.



Činnost oddílů
Poutníci Čechovice
Naše oddílová činnost byla státními opatřeními proti šíře-
ní koronaviru značně zasažena. Ostatně čí činnost nebyla? 
Pozastavit jsme museli prezenční družinové schůzky, rušily 
se vícedenní výpravy, kurzy i účast na skautských závodech. 
Z kalendáře jsme jen škrtali a škrtali. Zrušena byla, mimo 
jiné, jarní celostátní akce Ukliďme Česko. Nepodnikli jsme 
ani tradiční dubno-
vý výšlap ke skaut-
ské mohyle Ivančena 
v Beskydech. Ušetřeno 
nezůstalo ani skautské 
pálení čarodějnic. Jedi-
ná akce, která ve velmi 
omezených podmín-
kách a při malém počtu účastníků proběhla, byla Obnova 
Staré Vody. Poté, co jsme si uvědomili, že se situace jen tak 
nezlepší, začali jsme plánovat skauting „na doma“. Vymýšleli 
jsme pro své mladší členy zábavné hry, výzvy na zdokonale-
ní, výukové materiály 
i další inspirativní ak-
tivity. Podobné ma-
teriály tvořily i další 
oddíly a inspirace při-
cházela i z celostátní 
úrovně Junáka. Vznik-
la tak příležitost vydat 
se do vod on-line světa a zabavit se při různém tvoření 
podle video návodů. Bylo možné najít si výuková videa, 



prozkoumat užitečné aplikace anebo rovnou uspořádat 
on-line družinovku. Vzniky čtyři díly našeho oddílového ča-
sopisu „Skauting doma“. V něm kluci a holky našli různé úko-
ly a aktivity, které si mohli plnit sami doma, s rodiči, nebo 
i se sourozenci. Dospělí a dospívající skauti neváhali a pře-
směrovali své síly do oblasti sociální pomoci. Začaly fungo-
vat desítky lokálních skupin podílejících se na šití a distribu-
ci roušek a zdravotnického materiálu, obstarávání nákupů 
pro ohrožené skupiny občanů, 3D tisku ochranných štítů 
pro zdravotníky nebo zajištění hlídání dětí. My jsme se spo-
lu s oddílem Andromeda zapojili do nákupů pro seniory 
a distribuci roušek pro seniory.
Před prázdninami jsme všichni netrpělivě čekali, jestli bu-
deme moct odjet na letní tábory. Naštěstí se situace zlepšila 
a my jsme tábořit vyrazili! Opět na Slezkou Hartu. Tábor byl 

zvláštní nejen kvůli zvýšeným nárokům na hygienu. Koro-
navirový strašák zasáhl do příprav, administrace a dokonce 
i do programu. Roušky jsme naštěstí nemuseli vytáhnout 



z batohů. Programově byla největší změna v izolaci tábora 
od okolní civilizace. Vynechali jsme tedy oblíbený výlet 
do vzdálenějších míst. Bylo nutné vyhnout se cestování hro-
madnou dopravou a nejlépe i jakýmkoliv lidem. Jinak pro-
gram probíhal zcela 
bez známek nějakého 
omezení. Naplno jsme 
využívali vodní hladi-
nu ke zdokonalování 
vodáckých schopnos-
tí. Prozkoumávali jsme 
břehy vodní nádrže 
a s chlapeckou dru-
žinou jsme podnikly výpravu na lodích s přespáním. Nako-
nec nám civilizace ani tak nechyběla. Když máte možnost 
na pár dní „utéct“ do nerušeného přírodního prostředí, uží-
vat si klidných nocí pod hvězdnou oblohou a zábavnou 

formou rozvíjet své dovednosti, 
tak si na vymoženosti moderních 
technologií ani nevzpomenete. Tá-
bor byl takovým uklidněním po půl-
ročních improvizacích v naší činnosti. 
To jsme ještě netušili, že na podzim 
budeme dál skautovat jen z domova. 
A tak jsme se znovu uchýlili k domácím 
aktivitám, výzvám a soutěžím. Jednou 

z výzev byl také dobrý skutek pro seniory. Vyrobili jsme 
vánoční přání pro klienty domu pokojného stáří sv. Anny 
ve Velké Bystřici. A tímto projevem sounáležitosti s lidmi, 
kteří museli být dlouhé měsíce izolováni o svých blízkých, 
jsme zakončili tento podivný koronavirový rok.



Ostříži Velký Újezd
Když jsme jako každoročně začátkem ledna obcházeli sou-
sedy s Tříkrálovou sbírkou, netušili jsme, že nás čeká rok plný 
omezení a nejistot. Během února jsme chystali tradiční herní 
odpoledne „Kdo si hraje, nezlobí“, když nás zastihl první zá-
kaz shromažďování většího počtu osob. Tehdy jsme si mys-
leli, že je to jen na pár týdnů. Herní odpoledne jsme zrušili 
a začali připravovat „Moranu“. Jenže místo uvolnění přišel zá-
kaz školní výuky a všichni jsme na další dlouhé měsíce zased-
li ke svým počítačům, kde jsme trávili nejen hodiny pracovní 
či vyučovací, ale také skoro všechen volný čas. I když se bě-
hem května a června začaly objevovat různé scénáře toho, 
jak by mohly probíhat tábory, omezení byla stále natolik vel-
ká a obavy, že většina rodičů stejně děti na tábor nepošle, 
že jsme se rozhodli tento rok tábor nepřipravovat. Veškerou 
snahu o skautskou 
činnost jsme během 
prázdnin, kdy pře-
stala platit některá 
omezení, soustředili 
na přípravu výsta-
vy „10 let skautské-
ho oddílu ve Vel-
kém Újezdě“, která 
měla proběhnout v polovině srpna na Hody. Každým rokem 
se při této příležitosti chytá velká výstava, která představuje 
spolky, historii i současné dění v městysi a my jsme si pro pre-
zentaci Junáka vybrali rok, kdy slavíme výročí založení oddílu. 
Jenže situace se nelepšila a hodové slavnosti se vším progra-
mem byly zrušeny. Měli jsme už nachystané panely i expo-



náty a tak jsme si s vedením obce domluvili náhradní ter-
mín. Váhali jsme mezi začátkem roku a říjnem, kdy jsme měli 
mít zároveň zapůjčenou putovní výstavu o celosvětovém 
setkání skautů „Jamboree“. Nakonec jsme se se školou do-
mluvili, že v termínu 15.-.18.9. mohou se přijít některé třídy 
podívat na výstavu v rámci vyučování. Přišly všechny! Mladší 
se zajímali o to, co 
ve skautu děláme, 
starší spíš hledali sebe 
nebo své spolužáky 
na starších fotograG -
ích. Celkově ale byl zá-
jem velký. Rozdali jsme 
také lístky s kontakty 
na vedoucí a termí-
ny schůzek. Bohužel již za dva týdny jsme museli setkávání 
družin zase přerušit a i když se těsně před Vánocemi mož-

nost schůzek obnovila, 
proběhla už jen schůz-
ka benjamínků. Putovní 
výstava byla instalována 
na školní chodbě dva dny 
před opětovným zruše-
ním výuky. Online schůz-
ky jsme se rozhodli nepo-

řádat, neboť naprosto postrádají smysl. Jen těžko se během 
nich vytváří osobní vztahy a zážitky a úplně postrádají 
rozměr života blízkého přírodě.
Díky výstavě jsme si připomněli, kolik toho ve skautu může-
me dělat a díky okolnostem si také uvědomit, jak moc nám 
chybí společný pobyt venku nebo i jen setkání na schůzkách.



Kamzíci Doloplazy
Na rok 2020 asi jen tak nezapomeneme. Tento rok pozna-
menaný pandemií nám nabídl velké množství netradičních 
výzev, jako třeba přesun skautské činnosti do virtuálního 
světa. Ale i přesto všechno jsme dokázali uspořádat pár akcí, 
jak pro naše členy, tak pro veřejnost.
Nejprve na začátku února se konal pochod k pramenu Odry.  
Tuto tradiční akci si nenechalo ujít kolem 360 lidí. V cíli akce 

účastníci nalezli malé občerstvení a také oheň, u kterého 
se dalo ohřát nebo upéct špekáčky. Počasí vyšlo a účastníci 
byli spokojeni.
Zhruba měsíc po vydařené akci přišel email o pozastave-
ní činnosti Junáka. I když nemohly být schůzky a výpravy, 
vedoucí měli plné ruce práce s přípravami na letní tábor. 
Nikdo jsme do poslední chvíle nevěděli, zda se tábory vů-
bec uskuteční. Všichni jsme doufali v dobrý konec. Na začát-
ku června se situace zlepšila a mohli jsme se vrátit alespoň 
na chvíli k normální skautské činnosti. 



Letošní tábor se po dvou letech opět konal na našem stře-
diskovém tábořišti na Slezské Hartě, poblíž Leskovce. 

Tématem celotáboro-
vé hry bylo Jamboree 
2020. Cílem bylo při-
blížit dětem prostředí 
na největší skautské 
akci na světě. Pro-
gram byl postaven 
na různých tématech, 

jako Science Day nebo třeba vodní aktivity, poznávání jiných 
kultur či přežití v přírodě.
Po letním dobrodružství na táboře jsme ve spolupráci s obcí 
Doloplazy uspořádali letní kino. Za kulturním domem jsme 
pouštěli G lm Poslední aristokratka. Na místě byla možnost 
si zakoupit malé občerstvení. Vybrané vstupné jsme použili 
na opravy střediskové chaty Hejtmanky.
Na podzim přišlo další pozastavení činnosti. Náš oddíl musel 
zrušit dvě tradiční akce Pohádkový les a Skautský Country 
bál. Družinovky plynule přešly do online prostředí.
I v letošním roce oddíl Kamzíků z Doloplaz poslal G nanč-
ní podporu na studium 
černošské dívky Ewelyn-
Larweh z Ghany. 
Doufáme, že tato malá 
podpora může pomo-
ci dítěti, jako je Ewelyn, 
v cestě za lepším životem.



Oddíl Velká Bystřice a Hlubočky
Oddíl má více než padesát chlapců a děvčat ve všech vě-
kových kategoriích od benjamínků, světlušek, vlčat, skautů 
a skautek a současně dorůstající rovery a rangers. V oddíle 
je registrováno také 21 oldskautů (dospělých), z čehož 
je 15 aktivních členů. Děti se scházejí v pěti družinách Ješ-
těrky (benjamínci), Jezevci a Ježci (světlušky a vlčata) a In-
diáni s Liškami (skauti a skautky). Družiny v jednotlivých 
obcích mají užší spolu-
práci v podobě jedno-
denních výprav a akcí 
pro veřejnost. Během 
roku se podařilo udě-
lat několik akcí pro celý 
oddíl jako víkendovka 
na skautském centru 
Domašov, Ukliďme Česko, oddílová schůzka a v neposlední 
řadě letní tábor. 
Na začátku roku oddílová rada strávila pracovní víkend 
na chtě Justýna u Jívové, kde jsme sestavili plán činnosti 
na celý rok. V tu chvíli jsme netušili, že z našich ambiciózních 

plánů zbydou pou-
ze střepy. I přes veš-
keré překážky, které 
na nás letošní rok na-
stražil, jsme zvládli ce-
lou řadu akcí. Některé 
se podařilo uspořádat 
dle našich představ, 

jiné musely být více či méně omezeny a některé neproběhly 
vůbec.



V lednu byla naše první společná akce, zimní výprava na Ra-
díkov. V únoru jsme společně strávili krásný víkend ve skaut-
ském centru v Domašově nad Bystřicí, kde se děti dozvěděly 
o historii skautského hnutí. Následovala pravidelná schůz-
ka s rodiči a pak nastala nucená odmlka činnosti. Abychom 
si udrželi s našimi členy alespoň nějaký kontakt, vymys-
leli jsme tzv. kamínkovou hru. Tuto aktivitu si organizovali 
jednotliví družinoví vedoucí pro své členy s různou mírou 
úspěšnosti. Čím starší děti, tím více byly vytížené distanční 
výukou ve škole a méně se zapojovaly. Nejvíce se zapojili 
nejmladší s podporou rodičů, po lesích v okolí obce hledali 
a sami ukládali malované kameny s úkoly a vzájemně sdíleli 
fotky se svými úlovky. V době původně plánované víkendo-
vé výpravy plnili výzvu přespání ve spacáku. Skaut na dálku 
prostě není úplně ono. První „větší“ společnou akcí pak moh-
la být po čtyřech měsících až společná závěrečná schůzka 
– vítání prázdnin.

Tábor 
V srpnu jsme se dočkali dlouho očekávaného a díky covidu 
tak trochu vymodleného tábora. Nastavená opatření naštěs-

tí neznamenala výrazný zásah do běžné podoby skautských 
táborů, proto mohlo našich 36 dětí v doprovodu skupiny do-
spělých vedoucích vyrazit na nové tábořiště v Horních 



Studénkách u Šumperka. Malá louka skrytá v lesích v údo-
lí Kamenného potoka nám nabídla krásné prostředí pro tá-
bor s typickými podsadovými stany i několika teepee. Při 
celotáborové hře Pod junáckou vlajkou měly děti možnost 

v praxi vyzkoušet řadu 
skautských dovednos-
tí od vaření na ohni, 
ošetřování zraněných, 
šifrování až po spa-
ní pod širákem nebo 
v hamakách. Naši ku-
chaři opět nezklamali 

a v polních podmínkách na kamnech připravovali pro celé 
osazenstvo samé lahůdky. Počasí nám poměrně přálo, zra-
nění či jiné komplikace se nám úplně vyhnuly, a tak jsme le-
tošní tábor mohli ohodnotit jako jeden z nejpovedenějších 
za poslední roky. 
Další činnost
V sobotu 19. září jsme se zapojili do akce Ukliďme Česko a při-
pravili jsme dvě trasy pro úklid – jednu v Hlubočkách a jednu 
ve Velké Bystřici. Trasa v Hlubočkách vedla od nádraží údolím 
Zdiměřského potoka na-
horu na Radíkov. Ve Velké 
Bystřici jsme prošli bys-
třický Sherwood a jeho 
okolí. Cestou jsme posbí-
rali několik pytlů papírků 
a petlahví, ale i několik 
nečekaných objevů, jako 
lopatu nebo velkou (snad i historickou) baterii. Odpadků ale 
i tak bylo méně, než jsme očekávali. Dále jsme v září uspo-



řádali velkou oddílovou schůzku pro všechny naše družiny 
v areálu Základní ško-
ly v Mariánském údolí 
a následovala výprava 
družiny Ještěrek. Další 
přestávku jsme vyplnili 
online schůzkami a sa-
mostatnými úkoly. Rok 
jsme zakončili vánoční 
besídkou, individuálním silvestrovským výšlapem a zpívá-

ním koled se skupinou 
MS BEND v domově 
pro seniory na Hrubé 
Vodě a ve Velké Byst-
řici. Ještěrky připravily 
perníčky a vedení stře-
diska skautské záložky 
a to vše zpříjemnilo ba-

bičkám a dědečkům předvánoční čas. 
Dále jsme jiným organizátorům pomáhali zajistit Pohádko-
vý les v Mariánském údolí, Tříkrálovou sbírku v Hlubočkách, 
Betlémské světlo ve Vel-
ké Bystřici. Věnujeme se 
také osobnímu rozvoji 
a 6 skautů a skautek 
se přihlásilo na rádcov-
ský kurz a 3 oldskauti 
na vůdcovské zkoušky. 
Hromadu zážitků nejde 
vtěsnat do jednoho krátkého článku, proto zajímá-li Vás více 
podrobností z tábora, prohlédněte si fotky na našem face-



booku Skaut Velká Bystřice a Hlubočky. 
Naše činnost by se neobešla bez pomoci. Velké poděková-
ní za náš oddíl patří 
obci Hlubočky, městu 
Velká Bystřice G nanč-
ní příspěvek na naší 
činnost, panu Micha-
lovi Bordovskému 
a Radkovi Náhlému za 
pomoc se zajištěním 
tábora, Základní škole v Mariánském údolí, vedení střediska 
a všem, kteří nás v naší činnosti podporují.
Činnost 12. oddílu v roce 2020:
zimní výprava, celoroční plán Justýna, víkendovka SC Doma-
šov, schůzka s rodiči, vítání prázdnin, tábor Horní Studénky, 
pohádkový les, Ukliďme Česko, dětský oddílový sněm, výpra-
va Ještěrek, Betlémské světlo, Tříkrálová sbírka v Hlubočkách, 
vánoční besídka, zpívání v domově seniorů, Silvestrovský 
výšlap. 



Andromeda Velký Týnec
Rok 2020 byl náročný a plný výzev bohužel nejen pro náš 
oddíl. Oporu a stabilitu jsme nalezli ve vysokém počtu členů, 
dobře fungujícím týmu vedoucích a touze všech zapojovat 
se do plánovaných i spontánních akcí. Naší prioritou bylo 
zaměřovat se na družinovou činnost, trávit čas v přírodě 
a využívat cenného času na pořádání kvalitních akcí. 

Pevným jádrem oddílu je šest 
družin, které se co týden scházely, 
když to šlo naživo, jindy na onli-
ne schůzkách. Kromě chlapec-
kých a dívčích družin pokračuje 
v živé existenci i smíšený roverský 

kmen, ve kterém se patnáctiletí a starší samostatně i jako 
skupina rozvíjeli díky plnění výzev.  
Rok jsme zahájili promítáním G lmu Čas lesů, následně jsme 
se vydali na oddílovou výpravu a v první třetině roku jsme 
stihli také již tradiční skautský ples, na kterém se naši roveři 
předvedli s předtančením. 
Od března jsme byli nuce-
ni fungovat v jiném režimu, 
než na který jsme byli do té 
doby zvyklí. Okamžitě jsme 
reagovali a nabízeli svou 
pomoc s provedením náku-
pu pro seniory, s šitím a dis-
tribucí roušek z obce Velký 
Týnec. Pro naše členy jsme 
si nachystali živé vysílání po-
řadu Skauti doma. 



Skautský rok 2019/2020 jsme završili oddílovou schůzkou 
a celooddílovým vandrem 
po okolí Velkého Týnce. 
Ale dlouho očekávanou 
a připravovanou akcí byl 
dvoutýdenní tábor, kte-
rý jsme tento rok trávili 
u Javoříčka a užívali jsme si 

příležitosti být spolu a navíc obklopeni přírodou. Na táboře 
jsme si udělali čas na bojovky, vyřezávání ze dřeva, ekologic-
kou osvětou, dvou-
denní výlet, návštěvu 
javoříčských jeskyň 
a ověřování skaut-
ských dovedností. 
V září jsme se roz-
šířili o nové čle-
ny, kteří se přidali 
do družin nejmlad-
ších holek (Včelek) a nejmladších kluků (Panterů). Pro všechny 
jsme si nachystali hru, díky které jsme se dozvěděli o legen-

dární princezně Andromedě 
a hrdinovi Perseovi, ale také 
o historii našeho oddílu, kte-
rý letos slavil kulaté výročí 
třiceti let. 
Rok 2020 jsme za-
končili vánoční oddí-

lovkou a rozdáváním a rozvozem Betlémského svět-
la. Věříme, že příští rok nás čekají další dobrodružství 
a možnost získávat další zkušenosti. 



Na chatě byly letos ubytovány kvůli COVID 19 pouze 
3 skupiny lidí. Jedna soukromá ještě těsně před COVIDovou 
situací vlastně přesně ten víkend před tím než se uzavřela celá 
Litovel. Další dvě byly skautské. Uskutečnilo se celkem 6 brigád 
na chatě a jedna v Doloplazích kde se připravovaly nové dveře 
na chatu.

Začátkem března se usku-
tečnila v okolí chaty první 
brigáda, na které se těžilo 
kůrovcem napadené dřevo 
z nedalekého lesa za ústa-
vem. Na těžbě se podařilo 
domluvit minulý rok s jedním 
ubytovaným, který má míst-
ní lesy na starosti. Vytěžily 
se asi 3 stromy o délce 12m 
a další dva jsme již nezvládli.

Kvůli COVID situaci se další 
brigáda uskutečnila až v po-
lovině května, kde se zpraco-
vávalo dřevo a dotěžil zbytek 
stromů, další dva podobné 
kusy jako na minulé brigádě. Na půdě se podařila udělat pěkná 
zásoba dřeva na několik dalších zim.

Někdy na přelomu června a července řádil po celém Litovel-
ském Pomoraví silný vítr a bouřky, které daly této oblasti docela 
zabrat a to se nevyhnulo ani okolí naší chaty. Kolem chaty popa-
dalo několik stromů a jeden z nich nám špicí a větvemi dopadl 
i na část chaty. Naštěstí nebyly škody fatální a v září se podařila 

Hejtmanka



udělat další brigáda, kde se povedlo střechu chaty provizorně 
opravit. 

Dále se podařilo zažádat o dotaci na opravu a zvelebení 
chaty, která činila 27.900 Kč, a zbylé peníze se povedly vybrat 
na letním promítání kina v Doloplazích, kde nám přispěla větši-
na návštěvníků částkou 
11.430 Kč. První část 
této opravy se usku-
tečnila v polovině říj-
na u Cenkerů v garáži. 
V podstatě celou akci 
ohledně objednání, 
dopravy, přípravy a ná-
sledné montáže si vzal 
na starost Václav Cen-
ker, který s celou iniciativou výměny dveří přišel. Dveře se při-
pravovaly cca 2 týdny po odpoledních ve volném čase. Musely 
se namořit, přebrousit, natřít a nakonec navoskovat aby vypa-
daly pěkně a dlouho nám na chatě vydržely.

Další část této akce byla ke konci října a zahrnovala přepra-
vu dveří a zárubní na chatu a následnou demontáž původních 
dveří a zárubní. Akce se účastnila skupina vedoucích a rangers 
z Doloplaz. Na této brigádě se podařilo demontovat a vyměnit 
všechny interiérové dveře a zárubně.

Poslední část této akce proběhla během následujícího týdne 
a víkendu v závěru měsíce října kde Vašek během týdne demon-
toval a nainstaloval nové vstupní dveře a potom během víken-
du za pomoci dalších vedoucích demontovali a instalovali zby-
tek dveří od technické místnosti a záchodu.

Celkově výměna dveří vyšla na 40.000 Kč.
Koncem roku se uskutečnila úplně poslední brigáda, kde do-



šlo k odvezení rozbité původní části krytiny a dalšího nepo-
řádku z montáže dveří.

Na tento rok je v plánu uskutečnit další brigády, na kterých  
se budou instalovat nové posuvné dveře mezi společenskou 
místností a chodbou, které již na chatě čekají. Dále je nutné za-
pravit omítky okolo nově instalovaných zárubní a vymalovat.

Hlavním cílem roku 2021 je na chatě vytvořit a v nejbližší době 
realizovat projekt ´´Nová střecha´´ na který bude potřeba větší 
množství peněz a brigádníků. Cílem tohoto projektu bude nová 
zateplená střecha a obyvatelné podkroví se schodištěm do spo-
lečenské místnosti. Do tohoto projektu bychom chtěli zahrnout 
i instalaci krbové vložky s výměníkem pro ohřev teplé vody, 
která by vytápěla celou chatu teplovzdušnými průduchy tak,  
aby se topilo jen v jednom topeništi.

Budu se těšit na Vaše účasti na brigádách, nápady a připomín-
ky, návštěvy chaty samotné jak s družinkou nebo jen tak soukro-
mě v novém roce.



Junák – český skaut středisko Ladislava Ruska z.s. je právnickou osobou 

ve smyslu zákona č..40/1964 Sb.ve znění pozdějších předpisů. Je říze-

na ústředními orgány – Náčelnictvem Junáka, Výkonnou radou Juná-

ka, Rozhodčí a smírčí radou Junáka a Ústřední revizní komisí Junáka. 

Úkolem Junáka jako celku je podpora činnosti a její rozvoj v celém hnutí 

a jeho zastupování při jednání s orgány veřejné správy,zahraničím,ve-

řejností a dalšími subjekty. Junák jako celek vede podvojné účetnictví.

Organizační strukturu Junáka tvoří kromě Junáka jako celku dále vyš-

ší organizační jednotky zřízené zpravidla na úrovni krajů či okresů,

základní organizační jednotky, které sdružují jednotlivé členy orga-

nizace, a zvláštní organizační jednotky.Všechny organizační jednotky 

Junáka – svazu skautů a skautek ČR jednají svým jménem od svého 

vzniku, mají svoji právní subjektivitu závislou na právní subjektivitě 

svého zakladatele, zpravidla vedou jednoduché účetnictví. Středisko 

Velký Týnec vede podvojné účetnictví.

Následuje Výkaz zisku a ztrát  a Rozvaha pro účetní jednotku sestavené 

k 31. 12. 2020.

Hospodaření 

Výkaz zisku a ztrát

       Náklady
Položka Text     

A.  Náklady

A. I.  Spotřebované nákupy celkem 

A. I. 1  Materiál a energie   

A. I. 3-6 Služby celkem    

A. V. 20  Dary     

A. V. 22  Jiné ostatní náklady   

Náklady celkem   

Částka

698 955,-

435 944,-

263 011,-

7 400,-

2 635,-

708 990,-



       Výnosy
Položka        Text    

B.          Výnosy    

B. I. 1          Provozní dotace     

B. II. 2          Přijaté přísp. mezi organiz. složkami – dotace

B. II. 3          Dary  

B. III.          Tržby za vlastní výkony a za zboží

B. IV.          Ostatní výnosy   

         Výnosy celkem  

Rozvaha k 31.12.2020

       AKTIVA
Položka Text      

A.  Dlouhodobý majetek celkem  

B.  Krátkodobý majetek celkem   

B.I  Poskytnuté zálohy    

B.II  Pohledávky celkem    

B III.  Krátkodobý G n. majetek celkem  

  AKTIVA CELKEM    

       PASIVA
Položka Text      

A.  Vlastní zdroje celkem    

A. I. 1  Vlastní jmění     

A. II  Výsledek hospodaření celkem  

B.  Cizí zdroje celkem    

B. III  Krátkodobé závazky celkem   

B. IV.  Jiná pasiva celkem (výnosy příštích období) 

  PASIVA CELKEM    

Částka

 97 000,-

122 818,-

46 000,-

177 474,-

408 128,-

851 420,-

Částka

50 000,-

828 405,-

5 075,-

20 000,-

803 330,-

878 405,-

Částka

858 146,-

715 716,-

142 430,-

20 259,-

724,-

19 535.-

878 405,-



Sponzoři
Finanční podpora obcí v roce 2020

     Obec Velký Týnec          

     Obec Doloplazy               

     Městys Velký Újezd          

     Město Velká Bystřice      

     Obec Hlubočky                

Děkujeme všem státním institucím, obcím, společnostem i jed-
notlivým osobám za jejich spolupráci, radu, pochopení či G nanční 
pomoc, které nám pomáhají naplňovat poslání naší organizace.

Za G nanční i neG nanční podporu děkujeme následujícím 
organizacím a subjektům:

Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy

   Obecní úřad Velký Týnec

   Obecní úřad Doloplazy

   Obecní úřad Tršice

   Obecní úřad Velký Újezd

   Městský úřad Velká Bystřice

   Obecní úřad Hlubočky

   Spolek Lubávia

   Lesy ČR

   Machovský s.r.o.

   Luděk Zela

A všem rodičům našich dětí zaplacením účastnických příspěvků 

na všechny akce.

25 000,- Kč

25 000,- Kč

8 000,- Kč

10 000,- Kč

37 000,- Kč

Josef Kroutil

Toma Olomouc s.r.o

Relax centrum Kolštejn, s.r.o

Hotel Hluboký dvůr, s.r.o

Ing. Viktor Hořín

Spolagra Leskovec nad Moravicí

Obecní úřad Leskovec nad Moravicí



Plánované akce
únor
Hanáckou Sibiří k pramenu Odry
Skautský ples ve Velkém Týnci

březen
Vlaštovkiáda ve Velké Bystřici

duben
Ukliďme svět, ukliďme Česko
Výprava na Ivančenu
Skautské čarodějnice ve Velkém Týnci

květen
Obnova Staré Vody

červenec – srpen
letní tábory

září
Obnova Staré Vody

říjen
72 hodin 
Pohádkový les v Doloplazích

listopad
Setkání skautských sběratelů v Olomouci
Skautský country bál v Doloplazích

prosinec
rozvoz Betlémského světla
Na Štěpána není pána



Junák - český skaut, středisko Ladislava Ruska, z. s.
Náves 22, Čechovice, 783 72 Velký Týnec
IČO: 62335685
účet: 2100774950/2010


